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 نامه سرگشاده انجمن
 حمایت از حقوق کودکان به مجلس

به کودکان بودجه اختصاص دهید
خبرآنلاین|  انجمن حمایت از حقوق کودکان 
در نامه ای سرگشــاده به رئیس مجلس شورای 
اسلامی خواســتار تخصیص بودجه مناسب به 

مسائل کودکان و نوجوانان شد.
در این نامه آمده است: »همانگونه که استحضار 
دارید، بودجه کشور دربرگیرنده برنامه یک ساله 
مالی دولت در جهــت تحقق بســیاری از امور 
عمرانی، رفاهی و اجتماعی بوده که لزوم تصویب 
آن از ســوی مجلس بیانگر اهمیت بسیار نظام 
بودجه نویسی است، چنانچه نوع تقسیم بندی و 
تخصیص منابع نیز مبین رویکردهای دولت و در 
پی آن مجلس محترم در این عرصه است. از سوی 
دیگر از آنجا کــه تأمین بودجه از منابع عمومی و 
بیت المال محقق می شود، به فراخور نیز تمامی 
اقشار جامعه می بایست به نسبتی عادلانه از منافع 
آن برخوردار گردند. لیکن متاســفانه در لایحه 
بودجه  ســال ۱۳۹۷ نوع تخصیص منابع نشان 
از چنین رویکــردی در جهت تأمین منافع عامه 
نمی دهد و درحالی  که کودکان قریب به ۳0 درصد 
جمعیت کشور را تشکیل می دهند، کمترین سهم 

را در این میان دارند.« 
در بخش دیگری از این نامه آمده اســت: »به 
اســتثنای بودجه مربوط بــه آموزش وپرورش، 
مجموعه بودجه پیشــنهادی جهت رسیدگی 
به وضع سلامت و توانمندســازی کودکان مان 
)اعم از بودجه ســلامت، بهزیستی، کمیته امداد 
کانون پرورش فکری و غیره( نزدیک به سه دهم 
)0/۳( درصد کل بودجه است. چنین تخصیصی 
قطعا بــرای حــل معضلاتی چون حــذف کار 
کودکان یا توانمندســازی کودکان آسیب دیده 
تحت  پوشش بهزیستی یا نهادهای مردمی کافی 
نبوده و بیش تر نشــان از رفع تکلیف دولت در این 
حوزه دارد. یادآور می شــود با چنیــن رویکرد و 
مواجهه ذهنی و عینــی در تخصیص امکانات و 
بودجه نسبت به مسائل کودکان متاسفانه شاهد 
افزایش روزافزون آسیب های اجتماعی و پیچیده 
و حادترشــدن مســائل کودکان خواهیم بود. 
عملکرد چنین تخصیص هایی در گذشته نشان 
داده است که رســیدن به آرزوها و خواسته های 
نمایندگان ملت به همان شــیوه معمول سابق 
نتیجه رضایت بخشی دربین نمایندگان نداشته و 
این کاستی و نارضایتی ها، هم در مراجعات مردم 
به دفاتر نمایندگان محترم و نیز سخنرانی های 
نماینــدگان درخصوص حوزه انتخابی شــان به  
وضوح پیداست. تجربه نشان داده است که با این 
شیوه نه در مقاصد فرهنگی و نه در مقاصد زندگی 
کودک از خواســته های بحق نمایندگان ملت و 

دولت ها فاصله گرفته ایم.« 
در بخش پایانی این نامه آمده اســت: »حضور 
تعداد زیاد کودکان این کشــور غنی از منابع در 
بازار کار و در خیابان ها    به عنوان کودکان زباله گرد، 
کودکان کار و غیره حکایت از اســتمرار چنین 
سیاست هایی دارد. برای مواجهه با این معضلات 
که هم از منظر انســانی امری مذموم و هم از نظر 
توســعه رفاه اجتماعی در کشــور وجه مخربی 
را نشــانگر اســت، نیاز به تغییر پارادیم ذهنی و 
رویکردهای کلان از منافع فــردی و گروهی به 
منافــع عمومی دارد. انجمــن حمایت از حقوق 
کودکان به عنوان نهادی غیردولتی، غیرسیاسی 
و مدافع حقوق کودکان کشــورمان بــه جد از 
مجلس محترم و نمایندگان مردم انتظار دارد که با 
رویکردی مبتنی بر عدل و انصاف بر نوع تخصیص 
بودجه نظارت نموده و سهمی متناسب تر جهت 
حل معضلات کودکان کشورمان از بودجه  سال 
۹۷ را لحاظ نمایند، ســهمی که بــا توجه به آن 
بتوان با برنامه ای مشخص در پایان  سال آینده نه از 
حذف معضلات و آسیب ها بلکه حداقل از کنترل 
آنها سخن گفت. در خاتمه امید است که با همدلی 
و هم افزایــی نهادهای مدنی، دولــت و آن مقام 
محترم به همراه دیگر نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی، شاهد تحولی مثبت در راستای تخصیص 
بودجه نسبت به مسائل کودکان و نوجوانان باشیم. 
بدون تردید جامعه ای کارآمــد و آگاه از رهگذر 
توجه به مسائل مربوط به کودکان و نوجوانان پدید 

خواهد آمد.« 

رئیس انجمن علمی پرستاری ایران: 

کمتر از ۲۰۰ پرستار توانبخشی در 
کشور داریم

 مهر|  رئیس انجمن علمی پرســتاری ایران 
اعلام کرد که کمتر از 200پرســتار توانبخشی 
در کشور فعال هستند. به گفته مسعود فلاحی 
کمبود این نیروها در همه بخش ها مشهود است. 
او که در حاشیه بیســت و یکمین کنگره سالیانه 
طب فیزیکی، توانبخشی و الکترودیاگنوز ایران 
صحبت می کــرد، در جمع خبرنــگاران گفت: 
»یکی از رویکردهای مهمی که در این کنگره مورد 
بررسی قرار می گیرد، موضوع پرستاری توانبخشی 
است. امر توانبخشی یک امر تیمی است و در کلیه 
مراحلی که بیمار تا بهبــود کامل طی می کند، 
اعضای اصلــی تیم پرســتاران در خدمت بیمار 
هستند.« او افزود: »معمولا عملیات توانبخشی 
روی بیماران را پرستاران انجام می دهند، از این رو 
این کنگره فضای مناسبی برای بحث های علمی 
در زمینه پرستاری توانبخشــی است.« رئیس 
انجمن علمی پرســتاری ایران درباره پرستاری 
توانبخشــی هــم توضیح هایی داد: پرســتاری 
توانبخشی چند سالی اســت که در کشور مورد 

توجه قرار گرفته است. « 

گفت وگوی »شهروند« با مدیرعامل سازمان آتش نشاني درباره تلخ ترین حادثه تهران در یک  سال گذشته: 

خطر ۲43 »پلاسکو« در پایتخت

نیره خادمی شهروند| یک سال قبل در همین 
روزها هنوز ســاختمان پلاسکو ســر پا بود و هنوز 
آتش نشانان زنده بودند. هشــدارها به پلاسکو داده 
شــده بود و البته هیچ کس نه بنیاد مستضعفان و نه 
کسبه ساختمان پلاسکو به فکر ایمن سازي آن نبودند 
تا سي امین روز دي ماه  ســال گذشته که ساختمان 
آتش گرفت و بعد هم از شــدت گرمــا فرو ریخت. 
حالا یک سال گذشته است و مهدي داوري، فرمانده 
عملیات پلاسکو، مدیرعامل ســازمان آتش نشاني 
و خدمات ایمني شــهرداري تهران شده است. او در 
گفت وگو با »شــهروند« جزییاتي دربــاره اتفاقات 
یک سال گذشته داد و این که 24۳ ساختمان داراي 

خطر بسیار زیاد در تهران شناسایي شده است. 
با گذشت یک ســال از واقعه تلخ پلاسكو 
سازمان آتش نشاني حالا چه سازماني است و 

چه درس هایي از آن حادثه گرفته است؟
حادثه پلاســکو باید از زوایای مختلف درس های 
زیادی به مــا می داد. شــاید درک صحبت هایی که 
آتش نشان ها سال هاست درباره ایمن سازی به زبان 
می آورند، حالا و بعد از حادثه پلاســکو، ملموس تر 
باشد. این که وقتی ساختمانی ناایمن و پرخطر باشد، 
می تواند چه فجایعی را به بار آورد، این بخش اعظم، 
درس آموخته هایی اســت که ضرورتا هم تنها برای 
آتش نشانی نیست؛ چون آتش نشانی آگاهی های لازم 
را داشته است اما شهروندان و سازمان ها باید به این 
موضوع توجه کنند. بخش دیگر مربوط می شــود به 
فرآیندهای داخلی سازمان که در زمینه عملیاتي و 

در زمینه هاي دیگر ما را خیلي جدي تر کرده است. 
به  طور مشــخص از آن زمــان تا کنون چه 

اقداماتي انجام داده اید؟
یکي از اتفاق های مهم رویکــردي بود که پس از 
پلاسکو در جامعه ایجاد شد؛ البته شرایط فعلي براي 
ما رضایتبخش نیست و هنوز خلأهایي وجود دارد اما 
رویکرد مثبتي اتفاق افتاد که توجه بیشتري مي طلبد؛ 
البته ما هــم خلأهاي قانوني زیــادي داریم ازجمله 
این که سازمان آتش نشــاني ضابط قضائي شناخته 
نمی شــود. بنابراین لازم اســت با تکمیل، اصلاح و 
تدوین قوانین این اختیارات به آتش نشانی داده شود 
تا ما در زمینه ایمن سازی شهر، راحت تر عمل کنیم 
اما حالا هم ما بیکار ننشســته ایم و از پتانسیل سایر 
دستگاه ها اســتفاده کرده ایم. پس از حادثه پلاسکو، 
همکاری نزدیکی میان شــهرداری و قوه قضائیه به 
وجود آمد که منجر شد تا تعدادي از ساختمان های 
ناایمن در منطقه ۱۱ و ۱2پلمپ شــوند و تعدادي را 
هم بــرای برخورد در برنامه داریــم. همین اقدامات 
باعث شد تا مراجعه کنندگاني داشته باشیم و قبل از 
این که قانون اعمال شود، برای بالابردن ایمنی شان 

اقدام کرده اند. 
آماري هم از این اقدامات دارید؟

ما در این مــدت هفت هزار و ۳00 ســاختمان را 
بازرســي کردیم. بر اساس شــاخص ها ما سه دسته 
ساختمان را در برنامه شناسایی قرار می دهیم؛ یکی 
پرخطر، دومی میان خطر و سومی کم خطر. اولویت ما 
قطعا ساختمان هاي پرخطر هستند که باید اقداماتي 
براي آن انجام شــود کــه از این میــان حدود 24۳ 
ساختمان را داراي خطر بسیار زیادي تشخیص دادیم 
که تاکنون با همکاري شــهرداري هفت مورد از آنها 
پلمپ شده اند. بر اساس مصوبه شوراي شهر تهران هم 
ساختمان هاي پرخطر هر  سال یک بار ساختمان های 
میان خطر هر سه  ســال یک بار و کم خطر ها هر  سال 
یک بار ارزیابی شوند؛ البته در این میان نواقص زیادي 
داریم که باید براي رفع آن قوانین مردم به کمک ما 
بیایند، باید الزامات از طرف آنها شفاف تر تعیین شود. 
در کنار همه اینها هم در بهبود اوضاع اعتبارات خوبي 
به سازمان تخصیص داده شــد و قراردادهاي خوبي 
در مــورد نردبان هاي بلنــد در متراژهاي مختلف و 
تجهیزات دیگر انجام شــد. در برخی از آنها در حال 
عقد قرارداد هستیم و برخی را ســفارش داده ایم تا 
برایمان بسازند. فکر می کنم تا چند ماه آینده اتفاقات 
خوبي از نظر تجهیزات در سازمان بیفتد. علاوه بر این 
در زمینه آموزش آتش نشان ها هم مصمم هستیم تا 
این آموزش ها را در  سطح استانداردهای بین المللي 
بالا ببریم. در چند ماه گذشــته با تخصیص هایي که 
صورت گرفته، هم خریدهای خوبی انجام شــده هم 

قراردادهای خوبی بسته شده است.
سازمان آتش نشاني درباره بازنگري قوانین 

اقدامي هم انجام داده است؟
در این زمینه لایحه اي در دولــت به نام مدیریت 
یکپارچه ایمني کشــور در حال بررســي است که 
ما خودمان هم در آن مشــارکت داریم؛ اما پروســه 
زمانبري اســت که باید نوشته و تأیید شــود. ما در 

بحث هاي کارشناسي آن هم شرکت داشتیم. 
آقاي داوري بعد از واقعه پلاســكو از سوي 
شورا و شهرداري وعد ه  هاي زیادي به خانواده 
شهداي آتش نشانان داده شد، الان وضعیت به 

چه شكلي است؛ آیا به این وعده ها عمل شد؟
حمایت از خانواده قربانیان آتش نشان برای ما یک 
وظیفه و اصل اســت؛ البته در زمینه استفاده از بیمه 
و کمک های شورای شــهر تهران و شهرداری تهران 
اتفاقاتی افتاد. خانواده ها از ما انتظار پیگیری شهید 
محسوب شدن آتش نشان ها را دارند که ما هم در حال 
پیگیری هســتیم اما هنوز این پیگیری ها به نتیجه 

نرسیده است. 
واقعا چرا با این خواسته موافقت نمي شود؟

مراجع تصمیم گیري در این باره هنوز این موضوع 
را تایید نکرده اند، این آتش نشــان ها، شهید خدمت 
محسوب شده اند اما در مجلس و بنیاد شهید با وجود 

مکاتباتي که از سوي شــهردار تهران صورت گرفته، 
هنوز پاسخ روشــني دریافت نکرده ایم. هنوز معلوم 
نیســت که چه زماني بتوانیم موضــوع را به نتیجه 

برسانیم. 
وقتي صحبت از واقعه پلاســكو مي شود، 

نخستین مواجهه شما با آن چیست؟
اینکه در حادثه پلاســکو این تعداد تلفات داشته 
باشیم، نتیجه تلاش آتش نشــان ها بود؛ چرا که در 
حوادثی مشابه پلاســکو که نمونه آن برج گرینفیلد 
لندن بود، آمار رسمی افرادی که زنده زنده در آتش 
ســوختند، 80 نفر بود. در ارتباط با حوادث و نه تنها 
حادثه پلاسکو، آتش نشان ها با تمام وجود ایثارگری 
می کنند، هم از جانشــان و هم از نظر تجهیزاتی که 
باید به کار گرفته شــود. در آن آتش سوزی پلاسکو، 
بلندترین نردبان ها وجود داشتند، اما تنها از یک ضلع 
می توانستند به ساختمان دسترسی داشته باشند، 
چرا که موانعی که وجود داشــت کار ما را ســخت 
کرده بود. ساختمان پلاســکو با آن وضع ایمنی که 
داشــت، تنها یک پلکان ناپیوسته داشت. ساختمان 
به هیچ چیز مجهز نبود و بســیار آسیب پذیر بود. ما 
با تمام وجود عملیات را شــروع کردیم و هر کاری از 

دستمان بر می آمد، انجام دادیم. 
شــاید چیزي که گروهي آن را 
کمتر مي دیدند، شرایط سخت 

و ناایمن ساختمان بود. 
و البته سازمان آتش نشاني 
هم همه هشدارها را به بنیاد 

مستضعفان داده بود؟
ما قبــلا هشــدارها را به همه 
داده بودیم. براي آتش نشــاني 
پیش بیني حادثه سنگین در یک 

مکان کار سختي نیست.
ضمن اینكه آقاي قالیباف 

هم قبل از آتش سوزي در پلاسكو در جریان 
خطرات این ساختمان بود و همان وقت ها هم 
فیلمي درباره آن منتشر شده بود که بر اساس 

مصلحت ساختمان را پلمپ نكرده است. 
اینجا حرف از نقص قوانیني است که وجود دارد. 
ما بشــدت در این باره نقص قوانین داریم. متاسفانه 
نقش شــهروندان به صورت شفاف مشخص نشده 
است، نقش مالکان یا کسبه  و بهره برداراني که آن جا 
حضور داشتند، مشــخص نبود که چقدر به ایمنی 
توجه می کردند. ما هنوز هم با این مشــکل مواجه 
هستیم؛ البته حالا رویکرد نسبت به قبل از پلاسکو 
خیلي بهتر شده، با این حال هنوز به نقطه مطلوب 

در ارتباط با ایمنی نرسیده ایم. 
در جریان آتش سوزي پلاسكو یكي از موارد 
سرنوشت ســاز در حفظ جان آتش نشانان، 
دستور تخلیه ساختمان بود که طبق گزارش 
هیأت ویژه رسیدگي به پلاسكو بیشتر از 10 
دقیقه دیر صادر شد.  مرتضوی یكي از اعضاي 
هیأت ویژه رسیدگي به وضعیت پلاسكو گفت 
که فرماندهان آتش نشانی باید قبل از ساعت 
10:50 نیروها را تخلیه می کردند، اما دستور 
تخلیه دیر صادر شد و دقایقی بعد از ساعت 11 
و ریزش اولیه ساختمان، دستور تخلیه صادر 
شد که نباید این طور می شد.  ضمن این که در 
جریان واقعه پلاسكو هم در بسیاري از فیلم ها 
آتش نشــانان مي گفتند که طبقات ریزش 
کرده، اما با وجود اصرار آنها، اجازه تخلیه داده 
نشده است. شــما آن زمان فرمانده عملیات 

بودید. آیا دلیل خاصي براي این کار داشتید؟
ما در حادثه پلاسکو، تعداد زیادی از همکارانمان 
را از دست دادیم و این برای ما خیلی تلخ بود. ما در 
هیچ عملیاتی نمی خواهیم که چنین اتفاقی بیفتد. 
البته این که گفته مي شــد فرماندهان آتش نشانی 
اجــازه تخلیه ســاختمان را نمي دادنــد، واقعیت 
نداشــت. اما موضوعی که باید در نظر گرفته شود 
این بود که ما تا آخرین لحظات مردمي را داشــتیم 

که با وجود همه تلاش ها به داخل ســاختمان وارد 
می شــدند و دنبال چک ها و وجوه نقد خود بودند. 
این، کار را برای ما ســخت کرده بــود. در آخرین 
دقایق هنوز 200نفر در ساختمان حضور داشتند. 
درحالی کــه پــس از نخســتین آوار، فرماندهان 
آتش نشانی متوجه شدند که ســاختمان در خطر 
است و باید تخلیه شــود و این اتفاق هم افتاد. ما از 
بیــن آوار اول تا آوار دوم که شــاید حدود ۹ دقیقه 
بین شــان فاصله بود، حدود 60 نفر از همکارانمان 
را از ســاختمان خــارج کردیــم. فرماندهان برای 
اطمینان از خارج شــدن همه، تا آخرین دقایق در 

ساختمان ماندند. 
در هر حال دستور تخلیه دیر صادر شد؟

من واقعا نمي دانم بر چه اساســی گفته می شود 
که دســتور تخلیه ۱0دقیقه دیر صادر شــد. گفته 
می شود که ساختمان فلزي در حرارت زیاد ممکن 
است مقاومت خود را از دست بدهد و این هم به طور 
ناگهانی اتفاق نمی افتد. شــرایط و نشــانه ها به ما 
می گوید که یک ســاختمان درحال ریزش است، 
البته نظر هیأت ویژه رســیدگي هــم جاي بحث 
داشــت. ما در این باره ســاعت های طولانی بحث 
کردیم. شاید از نظر من هم این 
هیأت به واقعیــات موجود در 

صحنه توجه نکرد.
مثال مي زنید.

آنها حمله بــه طبقات بالا در 
همان لحظات اولیــه را مطرح 
مي کردند در حالي که واقعیت 
این بود که ســاختماني با این 
شرایط از زمان ارتباط با سامانه 
تا زماني که نخســتین نیرو به 
محل رسید، ســه دقیقه بیشتر 
طــول نکشــید. آتش نشــانی 
زمان را از دست نداد. نخســتین مشاهده فرمانده 
ما در لحظات اولیه، حریق گســترده در چند واحد 
بود. بعد مشخص شد که دلیل این حریق گسترده 
دیر اطلاع دادن بوده اســت و احتمالا کسبه سعي 
کرده اند خودشان آتش را خاموش کنند اما نتوانسته 
بودند و بعد با آتش نشاني تماس گرفته اند. دومین 
نکته میزان بار استفاده شده در محل بود. با این که 
ما زود به محل حادثه رسیدیم، اما با آتشی گسترده 
روبه رو شدیم و با توجه به معماری نامناسب و نبود 
امکانات آتش نشانی در ســاختمان، امکان ورود به 

طبقات بالای ساختمان وجود نداشت. 
گفته شــد که 15دقیقه بعد از حضور سر 
صحنه پلاسكو، تجهیزات وارد عملیات شد و 
این یكي از نقص هایي است که شاید در اطفا 
نشدن حریق تاثیرگذار بود. پارسال هم آقاي 
محمد سالاري، رئیس کمیسیون معماري و 
شهرسازي شوراي شهر تهران این موضوع 
را به عنوان یكي از نقص ها مطرح کردند. دلیل 

چه بود؟
حرف ها زده مي شــود، اما کســي دنبال پاســخ 
منطقي نیست.  آتش نشاني ظرف سه دقیقه به محل 
حادثه رسیده اســت. فرمانده ما دستور لوله کشي 
را همــان ابتدا صادر مي کند. هیــچ راه دیگری هم 
وجود نداشته. لوله کشــی برای این مسیر طولانی 
در ۳0 ثانیه که انجام نمی شــود، بین ۷ تا 8 دقیقه 
زمان مي برد. ضمن این که به غیــر از ضلع جنوبي 
ساختمان، به دلیل موانعي که وجود داشت، امکان 
به کارگیري نردبان ها وجود نداشــت. ساختمانی 
ناایمــن و با این شــرایط، تمــام امکانــات را از ما 

می گیرد، پس نمی توان همین طور قضاوت کرد.
آتش نشــاني البته قبلا از این ســاختمان 
بازدیدهایي داشــت، اما ظاهرا این بازدیدها 
و آشــنایي ها به قدري جدي نبود که باعث 
شود از ســوي سازمان و ایســتگاه مربوطه 
پیش بیني هایي صورت گیرد تا در زمان وقوع 

حادثه احتمالي به کار بیاید.

ما چالش هــاي معماري ســاختمان را مي بینیم 
و به آنها اعلام می کنیم، اما مــا که دیگر نمي توانیم 
آنها را اصلاح کنیم. تنها راه این اســت که ساختمان 
خودش را براي مواجهه با حریق آماده کند. شاید اگر 
ساختمان خود را به شبکه هاي بارنده مجهز مي کرد، 
هرگز حریق به بخش های دیگر ســرایت نمي کرد. 
شاید راه هاي زیادي وجود داشت برای جلوگیری از 
وقوع چنین حادثه ای. ما خیلی چیزها می بینیم، اما 
چه کاري از ما برمي آید؟ ما تنها می توانیم به کسبه و 
بهره برداران ساختمان بگوییم چه دستورالعملی را به 
کار بگیرند تا ایمنی بالا برود. همکاران من قبلا از این 
ســاختمان بازدید کرده بودند، اما شرایط به گونه ای 
بود که اگر حادثه ای رخ می داد، حادثه ای گســترده 

می شد. همین اتفاق هم افتاد. 
در جلسه اي که اعضاي شورا با حضور آقاي 
قالیباف درباره پلاســكو برگزار کردند، این 
بحث مطرح شد که چرا آتش نشانان بي سیم 
ندارند یا به جي پي اس مجهز نیستند. توضیح 
مي دهید چرا؟ چون آن زمان، حتي آقاي دکتر 
حافظي دلیل اهمال در این زمینه را پرسید و 
شما در جواب گفتید که من را وارد این وادي 

نكنید.
درست نیســت که فکر کنیم هر آتش نشاني باید 
بي سیم داشته باشــد. البته به روزرساني تجهیزات 
جدید آتش نشــاني در هر زمینه چه ماشین آلات و 
چه تجهیزات حفاظت فردي که مي توانند داشــته 
باشد، مهم است. ما قبل از پلاســکو و بعد از آن هم 
درخواست هایي براي خرید این تجهیزات داشتیم. 
بــراي جي پي اس ها هــم با شــرکت هاي داخلي و 
خارجي ارتباط گرفتیم. سیســتم هاي آتش نشاني 
آنالوگ هستند و ما می خواهیم آنها را دیجیتال کنیم. 
موضوع تنها بودجه نیست، سازمان تنظیم مقررات 
هم باید فرکانس هاي لازم را در اختیار ما قرار دهد. 
متاسفانه این اتفاق نیفتاده است. ما قبل از پلاسکو 
هم این درخواســت را داده بودیم. جی پی اس هایی 
هســتند که می توانند از داخل ساختمان موقعیت 
افراد را مشــخص کنند. برای تهیه این تجهیزات، 
هنوز نتیجــه قطعي نگرفته ایــم. در همین ارتباط 
با چند شــرکت دانش  بنیان صحبت کرده ایم. آنها 
گزارش هایــي را به مــا داده اند و درحال بررســي 
هستیم. ما درخواست آنالوگ به دیجیتال را به وزارت 
ارتباطات داده بودیم. البته شهرداری برآورد کرده که 

هزینه های زیادی دارد.
البتــه همــان روزي که بحث بیســیم و 
جي پي اس در شــورا مطرح شد، شما با حالت 
گلایه و دلخوري در جــواب به آقاي حافظي 

گفتید که من را وارد این وادي نكنید. 
ایشــان مــن را وارد بحــث تخصصــي و فني 
مي کردند که به آن وارد نبودم، چون نمي دانستم 
که از نظر فني آیا مي شــد یا نه؟ یا اگر نشــده بود 
کوتاهي بود، بــراي همین گفتم مــن را وارد این 

بحث نکنید.
در آینده چطور؟آیا این احتمال وجود دارد 

که آتش نشانان به جي پي اس مجهز باشند؟
ما دنبال این هســتیم تا سیســتم های ارتباطی 
را ارتقا دهیم. ســعی می کنیم در  سال ۹۷ این اتفاق 
بیفتد، اما این که جزییات ایــن ارتقا چه خواهد بود، 
البته هر چه باشــد، باید امکان استفاده آن در کشور 
وجود داشته باشد. ما نمی خواهیم وعده هایی بدهیم 

که از نظر علمی درست نیستند.
به هرحال، از  سال گذشته تاکنون مسئولیت 
شما به عنوان فرمانده عملیات پلاسكو و کسي 
که دیر فرمان خروج از ساختمان را داده است، 
زیر سوال رفته و انتقادات زیادي متوجه شما 
بوده اســت. فكر مي کنید چطور شد که آقاي 
نجفي با وجود این حرف ها، شــما را به عنوان 

مدیرعامل آتش نشاني معرفي کرد؟
من فقــط مي توانم از اعتماد آقاي نجفي، شــهردار 
تهران تشکر کنم. جدا از این که من در این پست انتخاب 
شدم، این که به بدنه ســازمان اعتماد و سعی کردند در 
یک ســازمان تخصصی، فردی که خود در ســازمان 
حضور داشته را انتخاب کنند، جای تشکر و تقدیر دارد. 
اتفاقی که در ۳0 سال اخیر نیفتاده است. این حرفی بود 
که در سازمان ما همیشــه درباره اش صحبت می شد و 
مورد انتظار همکاران بود، اما افراد درباره من، می توانند 

تحلیل های خودشان را داشته باشند. 
چطور متوجه شدید که شــما را براي این 

پست در نظر گرفته اند؟
ایشــان چند روز قبل بــا من صحبــت کردند و 
انتظاراتشــان را به من گفتند؛ درخصوص آموزش، 
تجهیزات و ایمن سازي شــهر، به خصوص درمورد 
ایمن سازي شــهر که مورد تاکیدشــان است و در 
شعارهاشــان دیدید که مي گویند تهران باید شهر 
بهتري براي زندگي باشد. قطعا یکي از چیزهایي که 
یک رکن محسوب مي شود، ایمني است که من هم 
تلاش مي کنم با همکاري دوســتان این خواسته را 

تحقق ببخشم.
آیــا در بودجه هاي  
ســال آینــده براي 
تغییراتي  آتش نشاني 

به وجود خواهد آمد؟
تلاش ما این اســت که 
توجهي  قابــل  افزایــش 
در بودجــه  ســال آینده 
آتش نشــاني انجام شود و 
اعضاي شوراي شهر هم در 

این باره قول هایي داده اند.

میز خبر

  قبل از پلاسكو براي دیجیتال کردن سیستم هاي آتش نشاني اقدام کرده بودیم اما از سوي وزارت ارتباطات مشكلاتي بود
تا چند ماه آینده اتفاقات خوبي از نظر تجهیزات در سازمان آتش نشانی می افتد

روي خط خبر

معاون فرهنگی وزیر علوم خبر داد: 

آزادی بیش از 9۰ درصد دانشجویان 
بازداشتی تجمعات اخیر

ایســنا|  معاون فرهنگی و اجتماعی وزیر 
علوم از آزادی بیش از ۹0 درصد دانشــجویان 
بازداشــتی تجمعات اخیر خبر داد. »غلامرضا 
غفــاری« در این باره گفت: »بــا جدیت پیگیر 
وضع دانشــجویانی که هنوز آزاد نشده اند نیز 

هستیم.«
او با اعــلام این مطلــب که آمــار دقیقی از 
دانشــجویان در بازداشــت نداریــم، گفــت: 
»بسیاری از دانشــجویان بازداشتی تجمعات 
اخیر آزاد شــدند، اگر چه آمار دقیقی از تعداد 
دانشجویان در بازداشت نداریم، اما یقینا تعداد 
این دانشجویان محدود است و در تلاشیم این 
دانشــجویان نیز به  زودی آزاد شوند.« غفاری 
ادامــه داد: »در حال حاضر مقدمــات آزادی 
دانشجویان بازداشتی از طریق مراجع ذیربط و 
وزارت علوم در حال انجام است، امیدوار هستیم 
به زودی این دانشجویان نیز آزاد شوند.« معاون 
فرهنگی و اجتماعی وزیر علوم گفت: »متاسفانه 
آزادی این تعداد دانشجویان بازداشتی تا قبل از 
شروع امتحانات پایان ترم محقق نشد و برنامه 
امتحانی بسیاری از دانشگاه ها یا تمام شده و یا 

در روزهای پایانی قرار دارد.«
غفــاری بــه آزادی بیــش از ۹0 درصــد 
دانشجویان بازداشتی تجمعات اخیر اشاره کرد: 
»ما پیگیر آزادی سایر دانشجویان نیز هستیم، 
اما زمان و پروســه آزادی این دانشــجویان بر 
عهده نهادهای دیگر اســت و ما فقط پیگیر به 
نتیجه رسیدن مقدمات آزادی این افراد هستیم. 
بیشتر دانشجویان بازداشــتی اتفاقات اخیر از 
دانشگاه تهران بودند که خوشبختانه اکثر آنها 

آزاد شده اند.«

رئیس کمیته امداد خبر داد: 

اختصاص ۲ هزار میلیارد تومان برای 
اعطای وام به نیازمندان بهزیستی و 

کمیته امداد
فــارس|  رئیــس کمیتــه امــداد گفت: 
»کمیســیون تلفیــق مجلس بــا اختصاص 
2 هزار میلیــارد تومــان اعتبــار بــرای وام 
قرض الحســنه نیازمندان بهزیستی و کمیته 

امداد موافقت کرد.« 
پرویز فتــاح ادامه داد: »کمیســیون تلفیق 
مجلس مصوب کرد کــه 2 هزار میلیارد تومان 
برای وام قرض الحســنه نیازمندان بهزیستی و 

کمیته امداد اختصاص یابد.« 
رئیس کمیته امداد گفت: »بر اساس تصویبی 
که در کمیســیون تلفیق اتفاق افتاده ، ســال 
آینده حداقــل افزایش مســتمری ۱0 درصد 
اســت. همچنین به دولت اجازه داده شده که 
50 هزار واحد مسکونی مهر را که نیمه ساخته 
شده یا پیش فروش نشده به صورت بلاعوض به 
کمیته امداد ببخشد و این امر در کنار تصویب 

2 هزار میلیارد تومان وام قرض الحسنه است.« 
فتاح از آغاز بازســازی 450واحد مسکونی 
مددجویان خبر داد: »تعمیر و بازسازی تمامی 
واحدهای آسیب دیده مددجویان کمیته امداد 
تا پایان  سال جاری آغاز خواهد شد. همچنین 
قرار است تا تعطیلات عید ساختمان سازی در 
منطقه زلزله زده کرمانشــاه ســرعت بیشتری 
داشته باشــد و تا آخر خردادماه سقف بسیاری 

از این منازل ساخته خواهد شد.« 
او گفت: »البته اغلب ایــن مددجویان برای 
تهیه وام برای تعمیر و ســاخت مسکن شــان 
مشــکل ضامن دارند که باید دولت این مسأله 
را برای واریز مرحلــه اول کمک خود رفع کند، 
در عین حال دولت کمک های خوبی در زمینه 
ایجاد کانکس مورد نیــاز برای این زلزله زدگان 

انجام داده است.« 

17 پنجشنبه 28 دی 1396 | سال پنجم | شماره 1324 | jameeh@shahrvand-newspaper.ir :ایمیل گروه جامعه | www.shahrvand-newspaper.ir  

پایانصفحهبندی:شروعصفحهبندی:زمانصفحهبندی:19/30- 19/00

آگهی ثبتی
آگهی تغییرات شرکت بهادان ) سهامی خاص ( به شماره ثبت ۱۱8 و شناسه ملی ۱048000۹۹68 به 
استناد صورتجلسه هئیت مدیره مورخ ۱۳۹6/08/2۱ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : محل شرکت در واحد ثبتی 
شاهرود به آدرس جدید : استان سمنان شهرستان شاهرود بخش مرکزی شهرستان شاهرود سرچشمه ، 
میدان آزادی ، پلاک 40۱ کد پستی ۳6۱6۷4۳۱65 تغییر یافت وماده مربوطه به شرح فوق اصلاح گردید .                                                    
ادره کل ثبت اسناد واملاک استان سمنان
                                                                 مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیر تجاری شاهرود
_____________________________________________________________

مفقودي برگه نظام مهندسي
برگه نظام مهندسي آقاي سعید لاهیجي  به شماره پروانه 00530-300-36 در رشته عمران با کد 

ملي 4322956459 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط مي باشد.

مدیرکل اســتاندارد گلســتان از چند واحد تولیدی 
گلستان بازدید کرد.

محمدعلی شربتدار:گلســتان|  مدیر روابط عمومی 
استاندارد گلستان گفت: مدیرکل استاندارد گلستان از 
واحدهای تولیدی گلستان بازدید کرد. حسین ضمیری 
اظهار داشت: مدیرکل اســتاندارد گلستان از واحدهای 
تولیدی عبدالرحمــان جراح تولیدکننــده مایع و ژل 
ظرفشــویی؛ نوین زرین فیبر گلستان تولیدکننده ورق 
مقوایی، جعبه مقوایی مواد خوراکی و جعبه مقوایی دو 
تکه؛ شهاب انرژی صبح، تولیدکننده آرد سوخاری، برنج 
سفید، گندم پوســت کنده، آرد برنج، جو پوست کنده، 
پرک گندم و جــو، آرد گندم )نول(، غــلات صبحانه و 
زعفران رشته ای و پاک نرم شمال، تولیدکننده دستمال 
کاغذی، کاغذ توالــت و حوله کاغذی بــه صورت رول 
بازدید کرد. وی افزود: این واحدهای تولیدی مســتقر 
در شهرک صنعتی آق قلا بوده و برای محصولات اشاره 
شده دارا یا متقاضی پروانه کاربرد علامت استاندارد و یا 

مجوز استاندارد می باشند. 

حضور مدیرکل استاندارد گلستان 
در واحدهای تولیدی

استان

  هیأت ویژه رسیدگي به 
پلاسكو هم به واقعیات موجود 
در صحنه پلاسكو توجه نكرد

 به برخي از موارد هیأت ویژه 
رسیدگي به پلاسكو نقد دارم
 تا چند ماه آینده اتفاقات 
خوبي از نظر تجهیزات در 

سازمان آتش نشانی می افتد 


